
 

   

Hrvatski kvalifikacijski okvir -

mehanizam za osiguravanje 

relevantnosti obrazovanja 

Rijeka, 7. prosinca 2018. 

 

Cijenjeni uzvanici, 

uvažena ministrice znanosti i obrazovanja profesorice Divjak, 

poštovana rektorice Sveučilišta u Rijeci, profesorice Prijić Samaržija, 

poštovani pomoćniče ministrice gospodine Prskalo, 

dragi govornici i moderatori, dame i gospodo, 

pozdravljam Vas u ime Nacionalnog vijeća za razvoj ljudskih potencijala, strateškog tijela za 

primjenu Hrvatskoga kvalifikacijskog okvira i praćenje politika u Hrvatskoj iz perspektive 

njihova utjecaja na razvoj ljudskih potencijala. 

Već četvrtu godinu zaredom Nacionalno vijeće uz podršku Ministarstva znanosti i obrazovanja 

organizira konferenciju na kojoj otvaramo aktualne teme i predstavljamo reforme koje se 

planiraju ili su u provedbi, a vezane su uz razvoj ljudskih potencijala u Hrvatskoj. Moram reći 

i to da je začetnica konferencije ministrica Divjak koja je do dolaska na dužnost ministrice bila 

jedna od aktivnijih članica Nacionalnog vijeća. 

S posebnim veseljem i zahvalnošću ističem da smo ovogodišnju konferenciju organizirali i u 

suradnji sa Sveučilištem u Rijeci. Član Nacionalnog vijeća i predsjednik Organizacijskog 

odbora konferencije, profesor Duško Pavletić s Tehničkog fakulteta Sveučilišta u Rijeci i 

rektorica Sveučilišta prof. dr. sc. Prijić Samaržija predložili su da Sveučilište u Rijeci bude 

domaćin ovogodišnje konferencije u sklopu obilježavanja 45. obljetnice djelovanja Sveučilišta. 

Nacionalno je vijeće jednoglasno prihvatilo inicijativu i s timom Sveučilišta u Rijeci krenulo u 

pripremu konferencije. Istina, malo smo se bojali da će to utjecati na broj sudionika 

konferencije, jer smo držali da će sudionici jednostavije doći u Zagreb koji je u središtu 

Hrvatske. No, po vašem odazivu na današnju konferenciju čini mi se da je Rijeka u središtu 

Hrvatske! Hvala vam što ste se odazvali u tolikom broju i što pokazujete zanimanje za teme 

koje Nacionalno vijeće nastoji promovirati i čuti o njima stavove relevantnih dionika 

kvalifikacijskog sustava. 

Pa kad smo vas tolike uspjeli okupiti onda je to dobra prigoda da se malo pohvalim i iznesem 

ključne ovogodišnje rezultate rada NVRLJP-a. 

U skladu sa svojom misijom da utječe na donošenje i provedbu politika značajnih za razvoj 

ljudskih potencijala Republike Hrvatske, Nacionalno vijeće donijelo je Preporuke za strateški 

razvoj priznavanja i vrednovanja prethodnog učenja. Preporuke su rezultat brojnih rasprava na 

prošlogodišnjim konferencijama i na radionicama, a vjerujem da predstavljaju korisnu podlogu 

za daljnju izgradnju sustava priznavanja i vrednovanja prethodnog učenja u Hrvatskoj. O ovoj 

za Hrvatsku iznimno važnoj temi imamo i panel u poslijepodnevnim satima. 



 

   

Nadalje, Nacionalno vijeće usvojilo je i Preporuke o primjeni HKO-a u kurikularnoj reformi i 

razvoju strukovnog obrazovanja, vodeći računa o povezivanju kurikularne reforme s cjelovitom 

reformom koja se provodi prema načelima Hrvatskoga kvalifikacijskog okvira. I danas ćemo 

otvoreno razgovarati o aktualnim reformama u strukovnom obrazovanju i osposobljavanju, 

posebice o uvođenju dualnog obrazovanja kao modela u kojem uz suradnju obrazovnih 

institucija i poslodavaca učenici stječu vještine potrebne za tržište rada i cjeloživotno učenje. 

Pokušat ćemo pronaći i odgovor na pitanje mogu li se uspostavom regionalnih centara 

kompetentnosti stvoriti preduvjeti za postizanje privlačnijega strukovnog obrazovanja i 

osposobljavanja u Hrvatskoj. 

Od ključnih aktivnosti Nacionalnog vijeća moram još spomenuti i nedavno organizirani okrugli 

stol i raspravu u suradnji s Hrvatskom udrugom poslodavaca pod nazivom „Poduzetnik – jedan 

od ključnih čimbenika razvoja strukovnog obrazovanja“ na kojoj se vodila rasprava o tome 

stvaramo li kroz obrazovni sustav zapošljive kadrove s relevantnim i društveno korisnim 

znanjima i vještinama te kako učinkovitije uključiti poduzetnike u obrazovne procese. 

Prema programu konferencije imat ćete priliku dobiti bolji uvid i u realizaciju kurikularne 

reforme, od predstavnika resornog ministarstva ali i od samih sudionika eksperimentalnog 

programa 'Škola za život' koji će vam iz svog iskustva demonstrirati kako izgleda prva faza 

primjene ove reforme u njihovoj školi, od ideje za sudjelovanjem do realizacije. 

Osim toga, predstavit će se i evaluacija projekta informatizacije školskog sustava e-Škole. 

Sudionicima iz visokog obrazovanja možda će se učiniti da smo ove godine visoko obrazovanje 

malo marginazirali no nakon konferencije bit ćete više nego zadovoljni. 

Rasprava o visokom obrazovanju bit će usmjerena na osiguravanje kvalitete ishoda učenja i 

prilike za poboljšanje ishoda učenja u visokom obrazovanju učenjem uz rad te podijeliti 

iskustva o načinima verifikacije ishoda učenja.  

Često se postavlja pitanje – stjecanje kojih znanja i kojih vještina trebamo omogućiti studentima 

da budu zapošljivi u budućnosti? Neki dan pročitala sam u medijima kako je studentica jednog 

zagrebačkog fakulteta prenijela dio govora dekana s promocije prvostupnika. Dekan je otprilike 

rekao: Mi vas pripremamo da radite poslove koji još ne postoje, da rješavate probleme koji još 

ne postoje, koristeći alate koji još ne postoje. Oni koji znaju kojim znanjima i vještinama se to 

postiže omogućit će ostvarenje fleksibilnog i relevantnog obrazovanja koje će odgovarati na 

potrebe tržišta rada i omogućiti razvoj gospodarstva! 

Organizacijski odbor konferencije pobrinuo se da danas čujemo kako poslodavci gledaju na 

relevantnost obrazovanja u Hrvatskoj i vjerujem da će nam njihova iskustva biti dragocjena. A 

uz perspektivu poslodavaca dobit ćemo i pregled EU trendova i politika obrazovanja.  

Ali to nije sve. No kako ja ne bih previše pričala ostalo što još danas nudimo, pročitajte iz 

programa. 

Dozvolite mi da iskoristim priliku da zahvalim predstavnicima poslodavaca i gospođi Arlavi, 

savjetnici za obrazovanje pri Stalnom predstavništvu RH pri Europskoj uniji kao i svim ostalim 

govornicima, moderatorima, panelistima na prihvaćanju aktivne uloge na konferenciji. 

Zahvaljujem Organizacijskom odboru i Ministarstvu na angažmanu oko organizacije 

konferencije, posebno još jednom hvala našim domaćinima a i svima vama koji ste danas došli 

u Rijeku.  



 

   

Nadam se da će vam konferencija biti korisna, zanimljiva i poticajna, a ovim vas putem pozivam 

da se aktivno uključite u raspravu i da date svoj doprinos ostvarenju uspješnosti ove 

konferencije. 

Hvala. 

 

prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić, 

predsjednica Nacionalnog vijeća za 

razvoj ljudskih potencijala 

 

 


